

**115 學年度英文話劇比賽**  
**Preventing Bullying, Promoting Kindness**  
拒絕霸凌，傳遞溫暖

比賽日期：115 年 12 月 16 日（三）下午 3:10 至 5:30

比賽場地：K1 公簡廳

參賽人員：專科部英文科三年級所有班級每班須指派一隊參賽，四年級班級可依班級意願組隊參賽。每班至多一隊參賽，每隊至多 25 人（含幕後工作人員）。本活動為英文系專科部三年級之重要集會，未參賽者仍須到場觀賽，不克出席者須依規定請假。

報名連結(請點我)：<https://forms.gle/1Uk6A9SHm9122yon9>

若有相關疑問請寄電子郵件至英文系專科部系學會之信箱詢問：  
[wzu58thendpt@gmail.com](mailto:wzu58thendpt@gmail.com)

**比賽規則 / Drama Competition Rules**

1. 參賽者須依當次比賽主題自選話劇題材，可自創或改編話劇情節。參賽者需填妥著作權聲明書並掃描後連同報名表單送出。

Contestants choose the genre of their play (comedy, tragedy, action, crime, fairytale, drama, etc.) based on the designated theme and create or modify the plots. Contestants must complete and sign the Copyright Declaration Form, scan it, and submit it together with the registration form.

2. 故事應以英語及戲劇形式呈現，參賽者可依劇情使用道具、音效及舞台燈光等。

The story should be presented in English and performed in a theatrical format with optional props, sound effects, stage lighting, and other elements according to the plot.

3. 表演期間嚴禁使用粗俗及不雅詞彙。  
Crude or vulgar language is strictly prohibited.

4. 每組演出時間為 12 至 18 分鐘，演出時間上限為 18 分鐘。  
The performance time runs between 12 to 18 minutes. The maximum performance time for each group will be 18 minutes.

5. 未滿 12 分鐘之隊伍，每一分鐘扣一分；超過 18 分鐘之隊伍，每一分鐘扣一分，未滿一分鐘以一分鐘計算，以此類推。

One point will be deducted from the total score for every minute short if the performance is less than 12 minutes. One point will also be deducted from the total score for every additional minute if the performance lasts for more than 18 minutes. Minutes which are less than one minute will be rounded up to one minute, and so on.

6. 當參賽隊伍開始講話或有表演動作即開始計時。在 12 分鐘時會有一聲鈴響提示；滿 18 分鐘時會有二聲鈴響以示結束。

Timing begins when contestants start speaking or performing any action. A bell will ring once at the 12-minute mark as a reminder; at the 18-minute mark, the bell will ring twice to indicate the end of the performance.

7. 場地可提供燈光及音效播放設備，但須由各隊負責人員自行操作。本活動包含燈音訓練及總彩排，請各隊務必派員參加，若因缺席導致相關權益受損，由參賽隊伍自行負責。

Lighting and sound systems are available but must be operated by responsible contestants. Every team must send representatives to attend the lighting and sound operation training as well as the final rehearsal. Each team shall bear full responsibility for any loss of rights due to absence.

8. 比賽結果將於比賽結束後公佈並進行頒獎。

The winners will be announced at the end of the competition.

9. 因比賽場地受限，請參賽者與道具先在比賽場外等候，聽由工作人員的指示上場。

Due to the limited space of the event, contestants are requested to wait outside the competition venue with their props and follow the instructions of the staff to get on stage.

10. 隊伍上台加放道具限時 6 分鐘，下台加收道具限時 4 分鐘，超過規定時間則每一分鐘扣一分，未滿一分鐘以一分鐘計算，以此類推。

Each team is allowed up to 6 minutes to enter the stage and set up props, and up to 4 minutes to exit the stage and remove props. For every minute exceeding the limits, one point will be deducted from the total score; for minutes that are less than one, they will be rounded up to one minute, and so on.

11. 表演結束後，人員與道具須遵從工作人員指示儘速離場。參賽人員可回到休息區等候。參賽人員只可於換場時間進出會場，隊伍表演期間請勿進出比賽場地。

After the performance, contestants must leave the stage promptly with their props as directed by the staff. Contestants may return to the rest area. Contestants can only be allowed to enter and exit at the intervals.

12. 比賽場內勿攜帶食物飲料、比賽期間禁止拍照及攝影。

No food or drinks may be brought into the competition venue. No photography or videotaping is permitted during the contest.

13. 評分標準

Evaluation Criteria

|                                  |     |
|----------------------------------|-----|
| 內容與創意<br>Content and Originality | 40% |
|----------------------------------|-----|

|                                                                                                 |     |
|-------------------------------------------------------------------------------------------------|-----|
| 發音<br>Pronunciation and Enunciation                                                             | 25% |
| 語言表達<br>Language and Delivery                                                                   | 25% |
| 舞台效果<br>(舞台設計、燈光音效、服裝化妝)<br>Stage Effects<br>(Stage Design, Lighting & Sound, Costume & Makeup) | 10% |

#### 16. 獎項與獎勵

##### Awards and Rewards

| 獎項<br>Awards                      | 獎勵<br>Rewards             |
|-----------------------------------|---------------------------|
| 第一名<br>Championship               | NT\$2,500 & a certificate |
| 第二名<br>First Runner-Up            | NT\$2,000 & a certificate |
| 第三名<br>Second Runner-Up           | NT\$1,500 & a certificate |
| 最佳劇本獎<br>Best Script              | NT\$500 & a certificate   |
| 最佳舞台效果獎<br>Best Stage Effects     |                           |
| 最佳男演員&女演員<br>Best Actor & Actress |                           |
| 最佳發音獎<br>Best Enunciation         |                           |

115學年度英文話劇比賽：著作權聲明書

115 Academic Year English Drama Contest: Copyright Declaration Form

本隊報名參加本次比賽，茲就參賽作品之著作權與相關權利事項聲明如下：

We hereby register for the above-mentioned contest and declare the following regarding the copyright and related rights of our submitted work:

一、作品來源 / Source of the Work

原創作品 (Self-authored)

自行改編作品 (Adapted from: \_\_\_\_\_)

AI 協助改編作品 (Adapted from: \_\_\_\_\_)

AI 協助生成 (AI-generated)

二、違規責任 / Liability for Violation

如經查證作品有抄襲、未經授權改編、未如實揭露來源或違反智慧財產權法規之情形，主辦單位得取消參賽及得獎資格，並追回已發放之獎金及獎狀，本人（或本組）不得異議。

If the work is found to involve plagiarism, unauthorized adaptation, failure to disclose the source truthfully, or any violation of intellectual property laws, the organizer reserves the right to disqualify the participant(s) and reclaim any prizes awarded, without objection.

三、同意遵守規定 / Agreement to Regulations

本組已詳閱比賽辦法，並同意遵守所有相關規定。

We have read the contest regulations carefully and agree to comply with all related rules.

此致 To

文藻外語大學 英文系專科部學會

Junior College Association of the English Department

Wenzao Ursuline University of Languages

班級 / Class: \_\_\_\_\_

參賽隊伍代表簽名 / Signature of Team Representative: \_\_\_\_\_

指導老師簽名 / Signature of Supervisor: \_\_\_\_\_

日期：\_\_\_\_\_ 年 Year \_\_\_\_\_ 月 Month \_\_\_\_\_ 日 Day